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Summary:

Nowadays, agricultural cooperatives can appear, because of their legal status, as being major
actors of the sustainable development of the territories. However, the weak adhesion of the
farmers emphasizes the insufficiency of this statute to fulfill this mission.

The main objective of our study is to understand the phenomenon of the low participation of
farmers in agricultural cooperatives, and to try to diagnose the constraints that prevent them
from joining this type of enterprise.

Our study also aims to improve knowledge about agricultural cooperatives, how they work and
the roles, they must play in promoting the agricultural sector.

Key words: cooperative, low membership, constraints, functioning.

Résumé :

De nos jours, les coopératives agricoles peuvent apparaitre, du fait de leur statut juridique,
comme étant des acteurs majeurs du développement durable des territoires. Cependant la faible
adhésion des agriculteurs souligne l'insuffisance de ce statut pour remplir cette mission.

L'objectif principal de notre étude est de comprendre le phénomene de la faible adhésion des
agriculteurs aux coopératives agricoles, et essayer de diagnostiquer les contraintes qui les
empéchent d'adhérer a ce type d'entreprise.

Notre étude vise aussi a améliorer les connaissances sur les coopératives agricoles, dans leur
fonctionnement et les réles qu'elles doivent jouer pour promouvoir le secteur agricole.

Mot clés : coopérative, faible adhésion, contraintes, fonctionnement.



